

海南医学院学报

Journal of Hainan Medical University

月刊 第 16 卷第 12 期(总第 91 期) 2010 年 12 月出版 1995 年 5 月创刊

主管

海南省教育厅

主办

海南医学院

协办

海口市人民医院

海南天煌制药有限公司

海口市妇幼保健院

儋州市妇幼保健院

乐东县人民医院

农垦三亚医院

编辑

海南医学院编辑委员会

出版

《海南医学院学报》编辑部

http://hnnyy.chinajournal.net.cn
地址: 海南省海口市学院路 3 号
(571101)

电话: +86-898-66893391

传真: +86-898-66890465

Email: hyxbsg@126.com

名誉主编

焦解歌

主编

刘军保

执行主编

屈顺海

印刷

海南省海口永发印刷厂有限公司

发行

海南省报刊发行局

国内外公开发行

订购

全国各地邮政局
邮发代号 84-14

广告许可证

琼工商广字 018 号

中国标准刊号

ISSN 1007-1237
CN 46-1049/R

国际期刊 CODEN 编号

CODEN: HYXAAM

定价

每期 15.00 元

出版日期

2010 年 12 月 28 日

2010 年版权归主办单位所有

目 次

【基础医学】

TNF- α 对肥大细胞 IL-10、IL-12 分泌和组胺释放的影响 张慧云, 马文静, 何韶衡, 等 (1533)

临床患者口腔真菌的携带特征及其药敏检测 易国辉, 吴金燕, 潘在用, 等 (1536)

穹隆切断并摘除肾上腺后大鼠下丘脑 AVP 表达变化 张彦慧, 石玉秀, 郑小桃, 等 (1539)

IGF-1 对 SD 大鼠骨髓间充质干细胞成骨成脂方向分化的影响 刘军, 魏波, 项卫卫, 等 (1543)

富含精氨酸肠内营养对重度颅脑损伤大鼠免疫功能和蛋白代谢的影响 贾青, 石磊, 李华文 (1546)

薄层扫描法测定益气维血颗粒中黄芪甲苷的含量 陶移文, 张文峰 (1549)

甲磺酸培氟沙星注射液特殊安全性试验研究 林明琴, 钟霞, 沙莹, 等 (1551)

芪蛤抗纤方活血化瘀药对肝纤维化大鼠血液粘稠度的影响 高漫, 陈桂敏, 梁振钰 (1554)

α -LA 干预对 INS-1 细胞氧化应激的影响 陈莹晖, 李裕明, 林松挺 (1558)

MALT 淋巴瘤临床病理分析 王明华, 罗志飞, 王娟玲 (1562)

【临床医学】

腹腔镜与开腹胆囊切除术患者围手术期单核细胞趋化蛋白-1 表达的变化 李飞, 吴鸿业, 唐琦峰 (1566)

重组人血管内皮抑制素联合肝动脉栓塞化疗治疗中晚期肝癌的临床应用 高炳玉, 刘玉, 夏立平, 等 (1569)

断脐时间对母儿结局的影响 华少萍, 张宏玉, 周红, 等 (1572)

多层螺旋 CT 在诊断食道静脉曲张中的价值 秦将均, 涂莘, 巫北海, 等 (1576)

DSA 实时影像导引技术在脑血管畸形栓塞术中的应用 赵军, 刘健, 陈健龙, 等 (1581)

高血压病的防控探索及生理学分析 刘晓明, 苏兰娣 (1584)

NSE 和 HGF 动态检测在新生儿缺氧缺血性脑病中的临床意义 朱圣刚, 荣红, 章西, 等 (1587)

肿瘤标志物联合检测对肺癌的诊断价值 李燕梅, 史伟峰, 刘检 (1590)

联合检测腹腔积液多种肿瘤标志物对胰腺癌诊断的意义 姚家奎, 柏斗胜, 汪醉, 等 (1593)

穴位注射加微波对 PHN 治疗前后血浆的 β -内啡肽水平的影响 谢芸, 事孔进, 韩平, 等 (1597)

阿托伐他汀对缺血性脑卒中患者血管内皮生长因子和一氧化氮的影响	王庭学,吴国平,王光余(1600)
非心源性病态心律失常 146 例临床分析	王建民(1603)
多囊卵巢综合征代谢特征及其与非酒精性脂肪肝的关系	陈晖,张真稳,朱妍,等(1605)
舒血宁与前列地尔联合治疗早期肾功能不全的临床分析	邝黎雅,徐米清(1610)
原发性胆汁性肝硬化 36 例临床和免疫学特征	浦永兰,王杰,李中华,等(1613)
多西他赛联合顺铂治疗 47 例进展期非小细胞肺癌的疗效观察	吴绍华(1615)
冷循环射频消融治疗中晚期肝癌的近期疗效评价	曾江正,郝新宝,张建辉,等(1618)
髓内固定在高龄不稳定转子间骨折治疗中的应用	杨建平,谢国华,牟晓峰,等(1621)
腰椎动态稳定系统 Wallis 治疗腰椎退行性疾病疗效分析	薛峰,谢国华(1625)
显微血管减压术治疗原发性三叉神经痛的临床体会	杨堃,蔡雄,王子珍,等(1628)
氩离子凝固术治疗食管上段胃黏膜异位症 16 例分析	顾宏春(1631)
两种手术方法治疗鼻泪管阻塞 286 例疗效比较	吕旭东,杨安怀(1634)
乳腺癌改良根治术后 I 期假体乳房再造术 57 例	张凤霞,王颖,杜稼苓,等(1637)
逆行掌背部复合组织瓣修复手指皮肤缺损的临床分析	杨佳鞠(1639)
浅筋膜前筋膜自体大张中厚皮瓣治疗手深度烧伤	李伙新,马森(1642)
紫杉醇联合卡铂治疗 II b 期宫颈癌的疗效观察	顾建娟,尹香花,顾扬(1645)
42 例老年妇科腹腔镜手术分析	彭莉,姚吉龙,古衍,等(1647)
柄状环乳晕切口在乳房脓肿切开引流术中的应用	谢忠民(1650)
紫外线预防妇产科腹部手术切口脂肪液化 120 例临床观察	张立宁,宋蕾(1653)
高危子宫出血因素剖宫产术中应用米索前列醇 202 例临床分析	白海荣(1656)
两种龈下冲洗液对慢性牙周炎辅助治疗的临床疗效比较	陈珍,李良忠(1657)
流式细胞仪在淋巴瘤患者外周血 T 细胞亚群诊断中的应用研究	吴宜嘉(1660)
超声在小肝癌切除术前及术中作用的探讨	耿林,郑进方,周开伦,等(1663)
3D CE-MRA 的临床应用	王春波(1666)
鼻咽癌患者心理健康状况及与社会支持度关系的调查分析	孙红霞(1669)
光滑脑 2 例报告	程广(1673)
【综述·讲座】	
Bcl-2 基因对脑缺血神经元细胞凋亡时钙离子通道的影响	张士良,苏庆杰(1674)

**海南医学院学报
编辑委员会**

顾问:白志勤 廖小平

李永春

名誉主编:焦解歌

主编:刘军保

副主编:陈玉民 陈志斌

执行主编:屈顺海

中国编委(以下按姓氏笔画排列)

邓芳成 王宇田 白志明 田作春
刘明生 孙公凯 羊铁驹 李漠
李羲 肖劲逐 杨世忠 杨建军
张彩虹 林玲 孟志斌 易西南
郝新保 钱士匀 容泉涂 蓉
黄元华 董克家 谢祁阳 蔡望伟
谭光宏

国际编委

Nigel J. Temperton (英国)
Jimmy Thomas Efird (美国)
Guido Favia Camerino (意大利)
Malcolm K. Jones (澳大利亚)
Viroj Wiwanitkit (泰国)
Farouk M. F. El-sabban (美国)
F. Dewolfe Miller (美国)
Nazni Bte Hj. Wasi Ahmad (马来西亚)
Usa Lek-Uthai (泰国)
Kabkaew L. Sukontason (泰国)
Kom Sukontason (泰国)
Kusal K Das (印度)
Luca Vannucci (捷克共和国)
Asad U Khan (印度)
Nilanjan Chakraborty (印度)
Amere Subbarao Sreedhar (印度)
Liang Qiao (香港)

英文编辑

Nigel J. Temperton (英国)
Jimmy Thomas Efird (美国)
Guido Favia Camerino (意大利)
Malcolm K. Jones (澳大利亚)
Viroj Wiwanitkit (泰国)
Farouk M. F. El-sabban (美国)
F. Dewolfe Miller (美国)
Nazni Bte Hj. Wasi Ahmad (马来西亚)
Usa Lek-Uthai (泰国)

Journal of Hainan Medical University

Monthly Vol. 16 No. 12 (Total 91) Dec. 2010

Competent Authority

Educational Department of Hainan Province

Sponsored by

Hainan Medical University

Assisted by

People's Hospital in Haikou
Hainan Tianhuang Pharmaceutical CO., LTD.

Haikou Maternity and Child Health-care Hospital

Maternity and Child Care Hospital in Danzhou

People's Hospital in Ledong County
Sanya Nongken Hospital Members of Editorial Board

Edited by

Editorial Committee of Journal of Hainan Medical University

Published by

Editorial Department of Journal of Hainan Medical University

<http://hnny.chinajournal.net.cn>

Address: No. 3 Xuanyuan Road, Haikou, Hainan 571101

Tel: +86-898-66893391

Fax: +86-898-66890465

E-mail: hyxbsg@126.com

Publishing Contact Person: Zhang Xian-di

Reputation Editor-in-Chief

JIAO Jie-ge

Editor-in-Chief

LIU Jun-bao

Executive Editor-in-Chief

QU Shun-hai

Printed by

Yongta Printing Limited Company in Haikou

Distributor

Distribution Bureau of Newspaper Magazine in Hainan Province

Publication at Home and Abroad

Domestic Subscription: Domestic Local Post Office

Postal Distributing Code

84-14

Advertisement License

Qiong 018

Chinese Standard Periodical Number

ISSN 1007-1237

CN 46-1049/R

CODEN:

HYXAAM

Price

¥15.00

Publishing Date

28th, Dec. 2010

Copyright© 2010 by the Sponsors

Contents

- Effect of TNF- α on release of IL-10, IL-12 and histamine in P815 mast cells ZHANG Hui-yun, MA Wen-jing, HE Shao-heng (1533)
Epidemiology of oral yeast colonization and drug resistance of the involved fungi YI Guo-hui, WU Jin-yan, PAN Zai-yong, et al. (1536)
Expression of arginine vasopressin in the hypothalamus of rats after fornix transection and adrenalectomy ZHANG Yan-hui, SHI Yu-xiu, ZHENG Xiao-tao, et al. (1539)
Effect of IGF-1 on the adipogenic or osteogenic differentiation of BMSCs in SD rat LIU Jun, WEI Bo, XIANG Wei-wei, et al. (1543)
Effect of L-arginine enriched enteral nutrition on immunological function and protein metabolism in rats with severe brain trauma JIA Qing, SHI Lei, LI Hua-wen (1546)
Determination of astragaloside in Yiqiweixue granules by TLC-scanning TAO Yi-wen, ZHANG Wen-feng (1549)
Safety study on pefloxacin mesylate injection LIN Ming-qin, ZHONG Xia, SHA Ying, et al. (1551)
Effects of Qigongkangxian formula on blood viscosity in rat models of hepatic fibrosis GAO Yuan, CHEN Gui-min, LIANG Zhen-yu (1554)
Effect of α -lipoic acid on oxidative stress of INS-1 cells CHEN Ying-hui, LI Yu-ming, LIN Song-ting (1558)
Pathological analysis of 29 cases with MALT lymphoma WANG Ming-hua, LUO Zhi-fei, WANG Juan-ling (1562)
Effect of laparoscopic and open cholecystectomy on expression of monocyte chemotactic protein-1 during perioperative period LI Fei, WU Hong-ye, TANG Qi-feng (1566)
Intrahepatic arterial infusion of endostatin combined with transcatheter arterial chemoembolization for the treatment of advanced hepatocellular carcinoma GAO Bing-yu, LIU Yu, XIA Li-ping, et al. (1569)
Effect of time of clamping umbilical cord on outcome of mothers and newborns HUA Shao-ping, ZHANG Hong-yu, ZHOU Hong, et al. (1572)
Value of MIXT in diagnosing esophageal varices QIN Jiang-jun, TU Rong, WU Bei-hai, et al. (1576)
Application of DSA real-time image guidance in the treatment of cerebral vascular malformation embolization ZHAO Jun, LIU Jian, CHEN Jian-long, et al. (1581)
Prevention and control of hypertension LIU Xiao-ming, SU Lan-di (1584)
Clinical significance of dynamic detection of NSE and HGF in treating neonates with hypoxic ischemic encephalopathy SANG Sheng-gang, RONG Hong, Qin Xi, et al. (1587)
Value of combined detection of four serum tumor markers in lung cancer diagnosis LI Yan-mei, SHI Wei-feng, LIU Jian (1590)
The significance of combined determination of several tumor markers of ascites in diagnosis of pancreatic cancer YAO Jia-kui, BAI Dou-sheng, WANG Hua, et al. (1593)

Editorial Board of Journal of Hainan Medical University

Consultants

BAI Zhi-qin, LIAO Xiao-ping,
LI Yong-chun

Reputation Editor-in-Chief

JIAO Jie-ge

Editor-in-Chief

LIU Jun-bao

Associate Editor-in-Chief

CHEN Yu-min, CHEN Zhi-bin

Executive Editor-in-Chief

QU Shun-hai

Members of Editorial Board

Nigel J. Temperton (UK)

Jimmy Thomas Efrid (USA)

Guido Favia Camerino (Italy)

Farouk M. F. El-sabban (PhD.U. S. A.)

F. Dewolfe Miller (PhD.U. S. A.)

Malcolm K. Jones (PhD.Australia)

Viroj Wiwanitkit (MD.Thailand)

Nazni Bee Hj. Wasi Ahmad (PhD. Malaysia)

Usa Lek-Uthai (PhD. Thailand)

Kabkaew L. Sukontason(PhD.Thailand)

Kom Sukontason(PhD.Thailand)

Kusal K Das(PhD.India)

Luca Vannucci(PhD.Czech Republic)

Asad U Khan(PhD.India)

Nilanjan Chakraborty(PhD.India)

Amere Subbarao Sreedhar(PhD.India)

Liang Qiao(PhD.Hongkong)

DENG Fang-cheng (MD.China)

WANG Yu-tian (MD.China)

BAI Zhi-ming (MD.China)

TIAN Zuo-chun (MD.China)

LIU Ming-sheng (MD.China)

SUN Gong-kai (MD.China)

YANG Yi-ju (MD.China)

LI Mo(MD.China)

LI Xi (MD.China)

XIAO Jin-zhu (MD.China)

YANG Shi-zhong (MD.China)

YANG Jian-jun (MD.China)

ZHANG Cai-hong (MD.China)

LIN Ling (MD.China)

MENG Zhi-bin (MD.China)

YI Xi-nan (MD.China)

HAO Xin-bao (MD.China)

QIAN Shi yue (MD.China)

RONG Quan(MD.China)

TU Rong (MD.China)

HUANG Yuan-hua (MD.China)

DONG Ke-jia (MD.China)

XIE Qi-yang (MD.China)

CAI Wang-wei (MD.China)

TAN Guang-hong (MD.China)

English Editors

Nigel J. Temperton London, UK

Jimmy Thomas Efrid Honolulu.USA

Guido Favia Camerino, Italy

Farouk M. F. El-sabban (PhD.U.S.A.)

F. Dewolfe Miller (PhD.U. S. A.)

Malcolm K. Jones (PhD.Australia)

Viroj Wiwanitkit (PhD.Thailand)

Nazni Bee Hj. Wasi Ahmad (PhD. Malaysia)

Usa Lek-Uthai (PhD. Thailand)

Influence of acu point injection and microwave treatment on β -endorphin levels in patients with postherpetic neuralgia XIE Yun, GU Kong-jin, HAN Ping, et al. (1597)

Effect of atorvastatin on serum vascular endothelial growth factor and nitric oxide in patients with ischemic stroke WANG Ting-xue, WU Guo-ping, WANG Guang-yu (1600)

Analysis of non-cardiac arrhythmias in 146 cases WANG Jian-min (1603)

Metabolic characteristics of polycystic ovary syndrome and its correlation with non-alcoholic fatty liver Chen Hui, Zhang Zhen-wen, ZHU Yan, et al. (1605)

Effect of combined treatment with Shuxuening and alprostadil on early renal insufficiency KUANG Yun-ya, XU Mi qing (1610)

Clinical and immunologic characteristics of 36 cases with primary biliary cirrhosis PU Yong lan, WANG Jie, LI Zhong-hua, et al. (1613)

Effect of docetaxel with cisplatin in treating advanced non-small cell lung cancer WU Shao-hua (1615)

Effect of percutaneous radiofrequency ablation with cool-tip electrode under ultrasound guidance on advanced hepatic carcinoma ZENG Jiang-zheng, HAO Xin-bao, ZHANG Jian-hui, et al. (1618)

Comparison of intramedullary fixation system in the treatment of unstable intertrochanteric fracture of aged patients YANG Jian-ping, XIE Guo-hua, MOU Xiao-feng, et al. (1621)

Effect evaluation of Wallis dynamic stabilization system in surgical treatment of lumbar degenerative disease XUE Feng, XIE Guo-hua (1625)

Clinical experience of microvascular decompression for idiopathic trigeminal neuralgia YANG Kun, CAI Xiong, WANG Zi-zhen, et al. (1628)

Argon plasma coagulation for upper oesophageal gastric heterotopia: Clinical analysis of 16 cases GU Hong-chun (1631)

Effects comparison of two surgical approach on 286 nasolacrimal duct obstruction cases LV Xu-dong, YANG An-huai (1634)

Analysis of 57 cases with I stage prosthesis breast reconstruction after mastectomy ZHANG Feng-xia, WANG Ying, DU Jia-ling, et al. (1637)

Retrograde dorsal metacarpal flap transplantation for finger skin defect YANG Jia-ju (1639)

Superficial fascia tangential excision and skin grafting rehabilitation with autogenous large medium thick skin flap in treatment for deep burnt hand LI Huo-xin, MA Sen (1642)

Effect of combined treatment with paclitaxel and carboplatin on cervical cancer at stage IIb GU Jian-juan, YIN Xiang-hua, GU Yang (1645)

Analysis of laparoscopy performed on 42 elderly gynecopathia patients PENG Li, YAO Ji-long, GU Yan, et al. (1647)

Clinical application of haft-shape circum-areola incision in breast abscess incision drainage XIE Zhong-min (1650)

Preventive effect of ultraviolet on fat liquefaction of abdominal incision ZHANG Li-ning, SONG Lei (1653)

Application of misoprostol in 202 cesarean delivery cases with high risk of metrorrhagia BAI Hai-rong (1656)

Comparison of two subgingival irrigation as adjunctive therapies in the treatment of chronic periodontitis CHEN Zhen, LI Liang-zhong (1657)

Study of flow cytometry account of T-lymphocyte in patient with lymphoma WU Yi-jia (1660)

Application of ultrasonography in little hepatic cancer resection Geng Lin, ZHENG Jin-fang, Zhou Kai-lun, et al. (1663)

Clinical application of 3D CE-MRA WANG Chun-bo (1666)

Mental health status of nasopharyngeal carcinoma patients and its relationship with social support SUN Hong-xia (1669)